
Zápis z jednání akademického senátu 29. 5. 2023 
 
Přítomni: K. Augsten, J. Blažej, M. Čechová, P. Distler, R. Dvořák, L. Heriban, T. Hobza, 
D. Kobylka, Z. Legerský, D. Majerová, Z. Potůček, M. Procházka, S. Skoupý, J. Sochor, 
P. Strachota, M. Tušek 
 
Omluveni: J. Bielčík, K. Pilná (přítomná on-line, nehlasovala) 
 
Hosté (ne po celou dobu jednání): proděkan doc. Ing. Jan Čepila, Ph.D., děkan doc. Ing. 
Václav Čuba, Ph.D., prof. Ing. Igor Jex, DrSc., tajemnice Mgr. Alena Králová, proděkan doc. 
Mgr. Milan Krbálek, Ph.D. 
 
Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 
• Rozpočet FJFI na rok 2023 
• Studijní plány FJFI a zásady studia na FJFI pro akademický rok 2023/2024 
• Informace děkana 
• Různé 

 
 
Zápis z jednání: 
 
1. Zasedání bylo zahájeno schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis byl v předložené 
verzi a s opravami dvou překlepů schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 15 hlasů 
pro, 0 proti, 0 se hlasování zdržel. 
 
2. Schvalování návrhu rozpočtu FJFI pro rok 2023 zahájil děkan V. Čuba, který přítomné 
informoval, že návrh rozpočtu byl již schválen kolegiem děkana. Podrobněji návrh rozpočtu 
poté komentovala tajemnice A. Králová. Představení rozpočtu obsahovalo tři základní části: 
finanční zdroje získávané na ČVUT z MŠMT, rozpis zdrojů z ČVUT a rozdělení rozpočtu na 
součásti FJFI. Protože rozpočet ČVUT nebyl pro rok 2023 dosud schválen, byla v této části 
prezentována data z minulého roku 2022. Rozdělení rozpočtu na FJFI bylo komentováno 
včetně výpočtu výkonů kateder a jeho historického vývoje.      
V diskusi byla řešena mobilita studentů a její vykazování vůči ČVUT, problematika tvorby 
rozpočtu na ČVUT, kdy první návrhy rozpisu rozpočtu z rektorátu nebyly na AS ČVUT ani 
na vedení jednotlivých fakult kladně přijaty. Diskuse byla rovněž vedena o nejvhodnější 
prezentaci platových podmínek na katedrách a započítávání publikací. Ke konci diskuse byl 
přednesen závěr hospodářské komise AS k návrhu rozpočtu a přítomní byli rovněž seznámeni 
se současnou situací a jednáních s MFF ve věci nájmu za prostory v Troji a možnými způsoby 
řešení situace (odkup budovy, stěhování atd.).  
Návrh rozpočtu FJFI pro rok 2023 byl v předložené podobě schválen aktuálním počtem 
přítomných senátorů: 16 hlasů pro, 0 proti a 0 se hlasování zdržel. 
 
3 Studijní plány FJFI a zásady studia na FJFI pro akademický rok 2023/2024 uvedl stručně 
proděkan M. Krbálek. V zásadách studia nedochází k velkým změnám. Na základě podnětů 
od komise pro studijní záležitosti AS FJFI byly diskutovány zejména body 13-16 článku 7, 
stanovující podmínky pro vedoucí a oponenty bakalářských a diplomových prací.  Vedení 
FJFI znění předložených bodů vysvětlilo a dostatečně zdůvodnilo.  



Ve studijních plánech FJFI pro akademický rok 2023/2024 rovněž nedošlo k velkým změnám. 
Týkaly se zejména změn ve vyučujících. V diskusi byly řešeny nesrovnalosti ve studijních 
programech Jaderná chemie a chybějící sylabus obměňovaného předmětu Základy práce 
s počítačem, který byl nově nahrazen předmětem Tvorba elektronických dokumentů 
(14TED). 
Usnesení AS FJFI: AS FJFI projednal předložené Studijní plány FJFI a zásady studia na FJFI 
pro akademický rok 2023/2024. Vznesl zejména následující připomínky: 
- je třeba doplnit chybějící sylaby nově zavedených předmětů, 
- ověřit připomínky zaslané z KJCH ke studijním programům.  
Usnesení bylo schváleno aktuálním počtem přítomných senátorů: 16 hlasů pro, 0 proti a 0 se 
hlasování zdržel. 
 
4. Informace děkana se týkaly zejména problematiky rekonstrukce budovy Fakulty stavební 
(FSv). Děkan přítomné seznámil s plány na rekonstrukci budovy a s jejich historickým 
vývojem (objem prací, postupné navyšování rozpočtu). Zmínil nejasnosti plánovaného 
financování rekonstrukce (odpisování DPH, úroky na půjčky, odklady splácení apod.), chyby, 
které vývoj plánů doprovázely, a představil rovněž stanovisko odborné komise k přestavbě 
a dopis podepsaný děkany 7 fakult ČVUT. Další upřesnění v této věci podal přítomným člen 
hospodářské komise AS ČVUT I. Jex. 
Usnesení AS FJFI: Akademický senát FJFI plně podporuje stanovisko děkana FJFI vyjádřené 
dopisem podepsaným děkany 7 fakult ČVUT ze dne 19. 5. 2023.  
Usnesení bylo schváleno aktuálním počtem přítomných senátorů: 15 hlasů pro, 0 proti, 0 se 
hlasování zdržel. 
 
Děkan V. Čuba dále informoval o vypovězení dohody rektora s děkany a řediteli dalších 
součástí ČVUT o nutnosti neprojednávat pracovně právní vztahy zaměstnanců. V současné 
době probíhají jednání s rektorem, v jaké formě budou pracovně právní vztahy nadále 
s rektorátem projednávány.  
 
5. V bodu „Různé“ byly probírány následující záležitosti:  
- AS byly představeny akreditační spisy nově připravovaných studijních programů 
navazujícího magisterského studia Učitelství fyziky pro střední školy, Učitelství chemie pro 
střední školy a Učitelství matematiky pro střední školy. Studijní programy mají 
kombinovanou formu a jsou připravovány ve spolupráci s MÚVS ČVUT, který bude 
garantovat předměty zaměřené na pedagogiku.  
V diskusi byly zodpovězeny dotazy nad formou studia (kombinovaná, 3 semestry), zátěží 
stávajících pracovníků KM, KF a KJCH novými předměty a byly rovněž blíže vysvětleny 
myšlenky vzniku těchto programů.  
Vzhledem k tomu, že podklady jsou dosud pouze rozpracované, nebyly poslány 3 pracovní 
dny před zasedáním AS a nemohla se s nimi seznámit ani komise pro studijní záležitosti AS 
FJFI, byl řešen způsob jejich projednání, kterým může být hlasování per rollam nebo svolání 
zasedání AS na 12. 6. 2023 (prezenční nebo on-line formou). Cílem je projednat spisy ještě 
před VR FJFI. Předseda AS FJFI následným e-mailem zjistí, zda a v jaké formě bude 
dodatečné zasedání AS usnášeníschopné. Akreditační spisy budou předjednány v komisi pro 
studijní záležitosti AS. 
- Přítomní byli seznámeni s průběhem Konference studentských senátorů. 
- Byl položen dotaz na obnovu tradice Jaderného parníku. Vedení FJFI se chystá tradici 
v omezené míře (ne každý rok) obnovit, s předpokladem konání v příštím roce.  
 



Příští zasedání AS FJFI se v případě včasného předání materiálů k akreditacím učitelských 
programů uskuteční 12. 6. 2023, konkrétní forma setkání bude předsedou AS FJFI upřesněna. 
 

Zapsal: Dušan Kobylka  

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 
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